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Sigfusona  (Skupština Crne Gore, 4. april 2019.)  

 

Prije svega želim da zahvalim mom uvaženom kolegi na pozivu da dođem 

u Crnu Goru. Drago mi je što sam prvi put u ovoj prelijepoj zemlji u ulozi 

predsjednika parlamenta Islanda. Ako pogledate Island i Crnu Goru činiće 

vam se da te dvije male evropske zemlje koje se nalaze na dva kraja 

Evrope nemaju mnogo toga zajedničkog. Međutim, ako bolje pogledate 

situaciju vidjećete da ove dvije male nezavisne zemlje mogu imati snažnu 

ulogu naročito u okviru saradnje parlamenata malih evropskih zemalja. 

Mislim da sve male zemlje svuda u svijetu imaju zajedničke osobine da 

se one ne odnose samo na malu površinu koju mi pokrivamo, već i na to 

da sve male zemlje zavise mnogo od međunarodnih konvencija kao i od 

vladavine prava. Takođe, za sve naše male zemlje vrlo je važno da bilo 

kakve sukobe rješavamo mirno i na demokratski način bez ikakve 

upotrebe sile. S obzirom na činjenicu da mi obično nemamo neku veliku 

vojnu moć ili ekonomsku snagu, vrlo je važno da  se udružimo kako bi na 

pravi način mogli da riješimo bilo kakvu situaciju, kao što sam pomenuo 

uz vladavinu prava i uz poštovanje demokratije. 

Kao što je moj kolega pomenuo,  takođe smo razgovarali i o turizmu koji 

je veoma važna grana za obje naše zemlje, a za island je on nedavno 

postao važna privredna grana. Kao što znate, 2008. mi smo imali duboku 

ekonomsku krizu i nakon nje uspjeli smo da se oporavimo vrlo brzo i na 

vrlo dobar način. Moram napomenuti da smo imali baš veliki porast broja 

turista, od nekih 500.000 do nekih 2,3 milinona turista i to se dogodilo za 

samo jednu deceniju. Čini mi se da dijelimo sudbinu važnosti turizma kao 

privredne grane u obje naše zemlje, a pored toga imamo i drugih sličnosti 

kao što je na primjer sport. Povremeno osvojimo neke stvari, vi ste viši od 

nas, pa mi na primjer osvajamo u fudbalu, a vi u košarci, što je vrlo lijepo. 

Naravno, postoje i mnoge druge zajedničke stvari, da sad ne nabrajam. 

I na kraju želio bih da se zahvalim mom kolegi na lijepim riječima koje je 

uputio, a vezane su za Nordijski savjet. Ja zaista mislim da ovaj Nordijski 

savjet može biti i dobar primjer za vas jer je on dobar primjer ne samo 

dobre saradnje već i toga kako zemlje koje su donedavno bile u sukobu 

mogu  da imaju dobre odnose. Kao što znate, Danska i Švajcarska su bile 

u takvom sukobu da su se ponašale tako kao  da sjutra nikada neće doći. 

A ipak danas Nordijski savjet može služiti kao primjer veoma mirne i 



demokratske saradnje i kao primjer kako iz teške prošlosti možemo preći 

na sadašnjost koja je plodonosna, koja je demokratska i koja je mirna. I 

na kraju želio bih da izrazim očekivanje da će moj kolega vrlo brzo moći 

da mi uzvrati na posjetu i naravno da mu poželim sve najbolje u radu kao 

i u radu parlamenta i cijeloj državi Crnoj Gori. 


